
 
 
 
Gemeente Voerendaal 
T.a.v.: College van Burgemeester en Wethouders en leden van de Gemeenteraad 
 
Betreft: Oproep tot actie m.b.t. de basisschool Ransdaal 
 
Geacht college, 
 
Naar aanleiding van het Raadsbesluit Masterplan wonen, de aangenomen motie “Nieuwe 
scholen in Ransdaal en Ubachsberg”  en het aangenomen amendement “Wijzigen 
Najaarsrapportage 2023” (d.d. 14-12-2023) willen wij het volgende onder de aandacht 
brengen. 
Als Burgerinitiatief Ransdaal willen wij nogmaals, namens ouders, verenigingen en de 
Ransdaalse gemeenschap onze zorgen uitspreken over het gebrek aan voortgang en 
concrete acties vanuit de gemeente m.b.t. het dossier schoolgebouw Ransdaal. 
 
De huidige staat van de meer dan 70 jaar oude school dreigt niet alleen onaanvaardbaar 
te worden om de best mogelijke manier onderwijs te geven in de juiste omgeving, maar 
dreigt ook invloed te hebben op gebied van veiligheid en het welzijn van de leerlingen en 
het personeel. Het is onacceptabel dat er geen concrete stappen worden ondernomen 
om dit dringende probleem aan te pakken. Het tempo waarin de gemeente opereert is 
ons inziens veel te langzaam. 
 
Exact een jaar geleden stond de projectgroep op het punt om de 
aanbestedingsprocedures te starten voor het realiseren van het renovatieplan inclusief 
multifunctionele aanbouw. Dit was het resultaat van de samenwerkingsovereenkomst 
tussen gemeente en Burgerinitiatiefgroep Ransdaal. Echter het college besloot, 
verrassend voor de Burgerinitiatiefgroep, om opeens te kiezen voor een nadere 
uitwerking van de optie nieuwbouw. De initiatiefgroep heeft in het voortraject de 
gemeente meermaals geadviseerd om de optie nieuwbouw te kiezen, maar had expliciet 
de opdracht gekregen van de gemeente om de optie nieuwbouw niet verder uit te 
werken.  
 
Wij hebben vervolgens in juli vorig jaar al schriftelijk onze zorgen geuit over de voortgang. 
Onze zorgen blijken helaas werkelijkheid te worden, toen bleek dat de ontwikkeling van 
de plannen opeens gekoppeld werden aan het Masterplan wonen.  
 
Als gevolg van het gebrek aan perspectief en voortgang zien we dat mensen twijfel 
uitspreken over de toekomst van de school in Ransdaal. Dit kan ertoe leiden dat jonge 
gezinnen ervoor kiezen om hun kinderen naar scholen in naburige kernen te sturen, waar 
wel nieuwe scholen gerealiseerd worden. Het is daarom van groot belang dat we deze 
gezinnen snel perspectief bieden door onze school te moderniseren en te verbeteren. Als 
we hier niet snel op inspelen, bestaat het risico dat we een achteruitgang in het aantal 
leerlingen zullen zien wat weer consequenties heeft voor het verenigingsleven en de 
gemeenschap in Ransdaal. 



Bijkomend probleem is dat de huidige school, die inmiddels al meer dan 70 jaar oud is, 
dringend groot onderhoud nodig heeft. Gedurende de laatste jaren is, als gevolg van de 
lopende samenwerkingsovereenkomst, vrijwel geen aandacht geweest voor huidige 
schoolgebouw en bijgebouw. Aangezien de gemeente verantwoordelijk is voor goede 
onderwijshuisvesting, roepen wij u op hier snel actie op te ondernemen.  
 
Als burgerinitiatief zien wij 2 mogelijkheden om dit dossier snel concreter te kunnen 
maken: 
 
1. Ontkoppel nieuwbouw school van Masterplan wonen 

Om de voortgang van het schoolproject te versnellen en te waarborgen, adviseren 
wij om de planning en uitvoering van de schoolontwikkeling los te koppelen van het 
bredere Masterplan wonen.  
• Wijs z.s.m. een locatie aan waar de nieuwe school gerealiseerd kan worden. De 

meest gunstige locatie is bij voetbalveld. Geen grondaankoop nodig en 
basisvoorzieningen zijn voorhanden.  

• Onderwijsstichting Innovo is bereid om de rol als bouwheer op zich te nemen. Het 
kost de gemeente dus minimale ambtelijke capaciteit indien ze Innovo aanwijzen 
als bouwheer voor dit nieuwbouwtraject. 

 
2. Realiseer alsnog het oorspronkelijk plan (renovatie en nieuwbouw) 

• De plannen tot en met ontwerp zijn al volledig uitgewerkt, inclusief exploitatie. 
• Renovatie van het bestaande gebouw draagt bij het behoud van het historische 

karakter van het gebouw en vermindert de ecologische voetafdruk. 
• Dit plan kan redelijk snel gerealiseerd worden (binnen 2 jaar). 
• Deze plannen geven ook oplossing voor problematiek van diverse verenigingen 

(ruimtegebrek in Wouves).  
 
In beide opties wil de Burgerinitiatiefgroep een actieve rol invullen om deze trajecten te 
versnellen. 
 
Wij hopen op spoedige ontwikkelingen en zien uit naar een constructieve oplossing voor 
dit langlopende vraagstuk. Het is de verantwoordelijkheid van de gemeente om ervoor te 
zorgen dat de kinderen van Ransdaal een veilige en geschikte leeromgeving hebben om 
te gedijen. 
 
Een afschrift is verstuurd naar de fracties van de gemeenteraad en Innovo. 
 
Wij vertrouwen erop dat u als college en gemeenteraad onze zorgen ter harte zult nemen 
en spoedig concrete acties zult ondernemen. 
 
Met vriendelijke groet, 
Burgerinitiatief Ransdaal 
 
 


